
Tisztelt Hölgyeim és Uraim! Kedves Balatonakarattyaiak! 

Nagy tisztelettel és szeretettel köszöntöm Önöket a közmeghallgatásunkon. 

Megállapítom, hogy a testület határozatképes. 

Egy napirendi pontunk van, a közmeghallgatás. Aki a napirendi ponttal egyetért -

képviselő-, kérem kézfeltartással jelezze. 

A Képviselő-testület a napirendi pontot határozat hozatal nélkül elfogadta. 

Pár gondolatot szeretnék megosztani a település jelenlegi helyzetéről, az elmúlt év 

fejlesztéseiről, lehetőségeiről. Az elmúlt évekhez hasonlóan, a tavalyi és az idei évünk is 

mozgalmas volt. 

Túlzás nélkül állíthatom, hogy fejlesztések tekintetében – a korábbi évekhez képest 

is - kiemelkedő évünk volt. Hadd támasszam alá ezt néhány számadattal, ha megnézzük 

a költségvetés idei év teljesítési adatait, láthatjuk, hogy beruházásokra 295 millió forintot, 

míg felújításokra 15,7 millió forintot költött az önkormányzat. Összeségében a 2022-es 

év fejlesztései több mint 310 millió forinttal gazdagították az önkormányzat vagyonát, 

ezáltal településünket. 

A fejlesztések forrását alapvetően két terület biztosította. Egyrészt a sikeres 

pályázataink. 2021. évben 200 mft támogatást kaptunk a Faluház megépítésére, 

Belügyminisztériumi támogatást nyertünk a Köztársaság utca felújítására. Tavasszal a 

Magyar Turisztikai Ügynökségtől strandjainkra kaptunk 60 mft-ot, továbbá a Magyar 

Falu Program keretein belül összesen 10 mft érkezett. Nem kevés pénz egy ekkora 

önkormányzatnak. 

A fejlesztések másik része az önkormányzat saját forrásaiból valósult meg. Már 2021. 

év második felétől szem elött tartottuk, hogy a Faluházra és egyéb fejlesztéseinkre 

várhatóan nagy összegű saját erőt kell biztosítanunk. Ennek köszönhetően sikerült 

tartalékolunk, így ezen tartalék terhére ki tudtuk fizetni a pályázatok mellé szükséges 

önerőt, illetve meg tudtuk valósítani teljes egészében a saját erős fejlesztéseinket. 

Szeretném most felsorolni, a konkrét fejlesztéseket: 

Elkészült a Faluház, amely átadásával megvalósult a legnagyobb, az egész települést 

érintő vágyunk, s ezáltal egy komoly adósságunkat sikerült törleszteni az önálló 
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Balatonakarattya felé, hiszen ennek a településnek nagy szüksége van egy ilyen közösségi 

épületre. Az idén megkapott támogatásból elkészült a Faluház térköves parkolója is. Jól 

mutatja az a tény is, hogy az önkormányzat mennyit dolgozott, annak érdekében, hogy 

megépüljön ez az épület, hogy 2019.óta összesen 4 sikeres pályázatot sikerült bevonni a 

Faluház építésébe. 

2021. év végén felújításra került a Köztársaság utca, összesen 720 m-en. A kapott 

támogatást az önkormányzat 6,3 mft önerővel egészített ki az aszfaltozási munkálatok 

érdekében. 

Nyáron megvalósultak a Bercsényi és Lidó strand további fejlesztései. Mindkét 

strandon térköves járdák és teraszok épültek, bővítettük a csapadékvíz elvezetést, 

zöldterület kezelést végeztünk. A bercsényi strandon beléptető rendszer épült, felújításra 

került az elsősegély nyújtó helyiség, valamint térköves és elkerített hulladéksziget épült. 

A Lidó strandon pedig egy mozgássérültek által használható rámpát telepítettünk, amely 

jelentősen hozzájárul a strand esélyegyenlőségének javításához. Ezúton is köszönjük az 

itt élők és strandra érkezők türelmét és megértését, amelyet a strand nyári munkálatai 

során tanúsítottak. 

Elkészült a Rákóczi úti járda II. üteme is, mely által jelentősen javult az új 

településközpont gyalogos megközelíthetősége. A Magyar Falu Program keretében 3 db 

állami tulajdonú ingatlan sikerült átvennie az önkormányzatnak. 

Saját erőből az önkormányzat megépítette a januárban átadásra került Balatonakarattyai 

Református templom parkolóját, továbbá a település több részén infrastrukturális 

fejlesztések valósultak meg. Ezen kívül több kisebb összegű beruházást hajtottunk végre: 

fűnyírótraktort vásároltunk a falugondnokság részére, felújításra került a nyári 

szezonban nagy kihasználtsággal működő elektromos kisbusz, valamint az MLSZ 

műfüves focipálya világító lámpái is. 

A fejlesztések tekintetében nem szeretnénk hátradőlni. Aktívan dolgozunk azon, hogy 

Akarattyának saját temetője legyen. Az előkészületek nagy lendülettel folynak, reméljük, 

hogy a 2023-as évben erőfeszítéseink célt érnek. Ezen kívül prioritásként kezeljük a 

Napfény parkoló rendbetételét is. 
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Az önkormányzat továbbra is igyekszik saját forrásait hatékonyan felhasználni, továbbá 

aktívan keresi majd a pályázati lehetőségeket annak érdekében, hogy Balatonakarattyát 

arra a szintre emelje, melyre adottságait tekintve jogosult. 

Itt szeretném Önöknek elmondani, hogy önkormányzatunk továbbra is hitelfelvétel 

nélkül működik. 

Az önkormányzatunk idén is támogatta a civil egyesületeket: a Balatonakarattyai 

Nyugdíjas Klubot, Nők a Balatonért Egyesületet, Polgárőrséget, és Fürdőtelep 

Egyesületet. Igazi sikere településünknek, hogy ennyi aktív egyesülete van. Itt szeretném 

megköszönni az egyesületek munkáját. 

Nagy örömmel osztom meg Önökkel, hogy településünkön az idei évben 8 

gyermek született és 21 boldog pár kötötte össze életét. 

Végezetül szeretném tájékoztatni Önöket, hogy a tavalyi évekhez hasonlóan az 

idén is meghirdettük, az utcai gyümölcsfák ültetését közterületen, mely során 64 

db fa került kiosztásra. 

Felhívnám a figyelmet, hogy közterületre engedély nélkül sövény és bokor nem 

ültethető. 

Köszönöm a megtisztelő figyelmüket!  

Matolcsy Gyöngyi Balatonakarattya 2022. 12. 01. 


